

Save the Date

5th session of Berlin Forum for Afghanistan (BFA) on

Representation and Civic (Re)engagement of Afghanistan Refugees in a Politically Volatile Host Context

Thursday, 15 May 2025 | 15:30 – 20:00 Hours
In-Person & via Zoom

Location: Heinrich-Böll-Stiftung e.V., Schumannstr. 8, 10117 Berlin

We are pleased to invite you to the fifth meeting of the dialogue series, which will focus on **‘representation and civic (re)engagement of Afghanistan refugees in a politically volatile host context’**.

The number of Afghan refugees in Germany has risen sharply over the past decade, especially after the Taliban took power in 2021. By 2023, around 419,000 people from Afghanistan were living in Germany (476,000 including those with German citizenship). With an average age of 26, many require support, including representation, to transition into active societal roles.

A significant number of the recently arrived refugees were civil society activists in Afghanistan and seek to continue their engagement in Germany. Refugee-led organizations (RLOs) have emerged as vital platforms for inclusion, advocacy, and representation—building identity, trust, and collective values.

This session of Berlin Forum for Afghanistan (BFA) tackles this topic, bringing together activists, politicians, and diaspora groups to explore effective strategies for representation and participation, especially amid rising political volatility and growing skepticism toward refugees in Germany.

Key Information:

- **Session Format:** Presentations, discussions, and workshops
- **Hybrid Event:** Join in person or online via Zoom
- **Confidentiality:** The meeting will be held under the Chatham House Rule
- **Language:** English, Farsi and Pashto

A detailed **agenda will be shared with the official invitation soon**.

Please confirm your participation by sending an email to Zia Moballegh

moballegh@yaarberlin.de .

We look forward to your participation.

Save the Date

5. Sitzung des Berlin Forum für Afghanistan (BFA)

**Thema: Repräsentation und zivilgesellschaftliches Engagement afghanischer
Geflüchteter in einem politisch instabilen Aufnahmekontext**

Donnerstag, 15. Mai 2025 | 15:30 – 20:00 Uhr

vor Ort & via Zoom

Ort: Heinrich-Böll-Stiftung e.V., Schumannstr. 8, 10117 Berlin

Wir freuen uns, Sie zur fünften Sitzung der Dialogreihe einzuladen, die sich mit dem Thema *„Repräsentation und zivilgesellschaftliches Engagement afghanischer Geflüchteter in einem politisch instabilen Aufnahmekontext“* beschäftigt.

Die Zahl der afghanischen Geflüchteten in Deutschland ist in den letzten zehn Jahren stark gestiegen – insbesondere nach der Machtübernahme der Taliban im Jahr 2021. Bis 2023 lebten etwa 419.000 Menschen aus Afghanistan in Deutschland. Mit einem Durchschnittsalter von 26 Jahren benötigen viele von ihnen Unterstützung – auch in Form von politischer und gesellschaftlicher Repräsentation –, um aktiv am gesellschaftlichen Leben teilzuhaben.

Ein bedeutender Teil der neu angekommenen Geflüchteten war zuvor in der afghanischen Zivilgesellschaft aktiv und strebt danach, dieses Engagement in Deutschland fortzusetzen. Flüchtlingsgeführte Organisationen (*Refugee-led Organizations*, RLOs) haben sich als wichtige Plattformen für Inklusion, Interessenvertretung und gesellschaftliche Teilhabe etabliert – sie stärken Identität, Vertrauen und gemeinsame Werte.

Diese Sitzung des *Berlin Forum für Afghanistan (BFA)* widmet sich genau diesen Themen. Sie bringt Aktivist:innen, Politiker:innen und Vertreter:innen afghanischer Diaspora-Organisationen zusammen, um wirksame Strategien für Repräsentation und Partizipation zu diskutieren – insbesondere vor dem Hintergrund zunehmender politischer Unsicherheiten und wachsender Skepsis gegenüber Geflüchteten in Deutschland.

Wichtige Informationen:

- **Format:** Präsentationen, Diskussionen und Workshops
- **Hybrid-Veranstaltung:** Teilnahme vor Ort oder online via Zoom
- **Vertraulichkeit:** Die Sitzung findet unter der Chatham-House-Regel statt



- **Sprachen:** Englisch, Persisch und Paschtu

Eine detaillierte Agenda wird mit der offiziellen Einladung zeitnah versendet.

Bitte bestätigen Sie Ihre Teilnahme per E-Mail an Zia Moballegh:
moballegh@yaarberlin.de

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme!

Im Namen der Kerngruppe des Berlin Forum für Afghanistan